
 

 
 

22 april 2025 

Betre�: Stamboom als gezondheidsbewijs 

 
 
Geachte, 
 
 

Na het lezen van de door Kamerleden gestelde vragen, vragen wij ons ernstig af of de huidige wetgeving 
wel effectief en sluitend is. 

 
Artikel 3.4, lid 2 van het Besluit houders van dieren bevat de formulering “voor zover mogelijk”, een 
vage en ontwijkbare bepaling waarop de Raad van Beheer zich keer op keer beroept, wanneer wij, het 
Kynologen Verbond Nederland, hen aanspreken op onrechtmatig en in onze ogen laakbaar handelen. 

Zolang deze juridische ontsnappingsroute blijft bestaan, zullen zowel de Raad van Beheer als een 
groot aantal fokkers deze benutten om hun verantwoordelijkheid te ontlopen. Hierdoor blijft de 
structurele problematiek in de rashondenfokkerij bestaan, ondanks alle maatschappelijke zorgen en 
politieke aandacht. 

 
Daarnaast schiet het systeem van stamboomregistratie ernstig tekort. Het verenigingsfokreglement 
geldt uitsluitend voor bij een rasvereniging aangesloten fokkers, terwijl de Raad van Beheer ook 
stambomen uitgeeft aan niet-aangesloten fokkers die zich aan geen enkel kwaliteitskader hoeven te 
houden. Dit ondermijnt niet alleen de integriteit van het stamboek, maar brengt ook het dierenwelzijn 
in gevaar. 

In 2023 is mij, als ervaringsdeskundige, toegezegd dat ik zou worden uitgenodigd door het ministerie 
van LNV. Deze toezegging is gedaan tijdens de commissievergadering over dierenwelzijn zonder 
boerderijdieren. Tot op heden is dit gesprek echter uitgebleven. Wij dringen er op aan dat deze 
afspraak alsnog wordt nagekomen. De praktijkkennis van betrokken burgers wordt structureel 
genegeerd, terwijl deze juist essentieel is voor het ontwikkelen van effectief beleid. 

 

 



 

 
 

 

 

 

 

 

Sinds 2014 zetten wij ons in voor een cultuuromslag binnen rasverenigingen en de Raad van Beheer. 
Wij zijn ervan overtuigd dat een fundamentele maatregel noodzakelijk is: stambomen zouden pas 
mogen worden uitgegeven ná expliciete goedkeuring van de betreffende rasvereniging. Alleen dan 
ontstaat er voldoende controle op de fokpraktijken en kan het welzijn van rashonden daadwerkelijk 
gewaarborgd worden. 
 
Het is de hoogste tijd dat de wetgever niet langer wegkijkt van de mazen in de wet, en eindelijk prioriteit 
geeft aan transparante, handhaving en het belang van het dier. 

 
 

Met nadruk verzoeken wij u om actie te ondernemen.  

Met vriendelijke groet, 

Jack de Jong 

Voorzitter Kynologenverbond Nederland 
 

 

 

 

 


